



Cambodian Center for Human Rights

**សេចក្តីប្រកាសព័ត៌មាន**  
**ស្តីពីការប្តេជ្ញាចិត្ត របស់គណបក្សនយោបាយ**  
**គណបក្សលើកកម្ពស់សិទ្ធិទទួលព័ត៌មានសម្រាប់ទាំងអស់គ្នា**



ភ្នំពេញ៖ ក្រុមការងារសិទ្ធិទទួលព័ត៌មាន ដែលហៅជាភាសាអង់គ្លេសថា Access to Information Working Group (A2IWG) បានបញ្ចប់ប្រកបដោយជោគជ័យនូវការរៀបចំសិក្ខាសាលាថ្នាក់ជាតិស្តីពី “ព័ត៌មានសម្រាប់អ្នកទាំងអស់គ្នា” ដែលប្រព្រឹត្តទៅនៅថ្ងៃទី២៤ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២៣ នៅសណ្ឋាគារកាំបូឌីយ៉ាណា (រាជធានីភ្នំពេញ)។ សិក្ខាសាលានេះធ្វើឡើងក្រោមអធិបតីភាពរបស់ **ឯកឧត្តម មាន សុភ័ណ្ណ អ្នកនាំពាក្យក្រសួងព័ត៌មាន** និងមានអ្នកចូលរួមដោយផ្ទាល់ និងតាមប្រព័ន្ធអនឡាញ **សរុបចំនួន១០៧នាក់ (ស្រី៣៩នាក់)** ក្នុងនោះក៏មានការចូលរួមពីគណៈកម្មាធិការនៃរដ្ឋសភា ក្រសួងសេដ្ឋកិច្ច និងហិរញ្ញវត្ថុ ក្រសួងព័ត៌មាន ក្រសួងយុត្តិធម៌ ក្រសួងកិច្ចការនារី គណៈកម្មាធិការជាតិសម្រាប់ការអភិវឌ្ឍតាមបែបប្រជាធិបតេយ្យនៅថ្នាក់ជាតិ (គ.ជ.អ.ប) នឹងមានដៃគូអភិវឌ្ឍន៍ផ្សេងទៀតដូចជា៖ UNICEF UNDP SIDA OHCHR-UN GIZ Pact តំណាងអង្គការសង្គមស៊ីវិល តំណាងអាជ្ញាធរមូលដ្ឋាន អង្គការសហគមន៍មូលដ្ឋានមកពីខេត្តក្រចេះ ខេត្តកំពង់ធំ ខេត្តពោធិ៍សាត់ ខេត្តបាត់ដំបង និងជនជាតិដើមភាគតិច។

គណបក្សនយោបាយចំនួនបួនបានចូលរួមផងដែរ៖

- **ឯកឧត្តម ខៀវ ណារី** អនុប្រធានគណៈកម្មាធិការយោសនាបោះឆ្នោតរបស់គណបក្សប្រជាជនកម្ពុជា
- **ឯកឧត្តម ញ៉ែន វ៉ាដែន** អ្នកនាំពាក្យគណបក្សហ៊្វុនស៊ិនប៉ិច
- **លោក ទិព្វ ទាវ** អគ្គលេខាធិការរងគណបក្សខ្មែររួបរួមជាតិ
- **លោក យ៉េង វីរៈ** ប្រធានគណបក្សប្រជាធិបតេយ្យមូលដ្ឋាន

ជាលទ្ធផលគណបក្សនយោបាយទាំងបួន ដែលបានចូលរួមនៅក្នុងកិច្ចពិភាក្សាបានប្តេជ្ញាចិត្តទៅកាន់អ្នកចូលរួមនៅក្នុងការលើកកម្ពស់សិទ្ធិទទួលព័ត៌មាន។ **ឯកឧត្តម ខៀវ ណារី** អនុប្រធានគណៈកម្មាធិការយោសនាបោះឆ្នោតរបស់គណបក្សប្រជាជនកម្ពុជាបានលើកឡើងថា នៅក្នុងផែនការទាំងអស់របស់គណបក្សប្រជាជនកម្ពុជា កំពុងយកចិត្តទុកដាក់លើច្បាប់ស្តីពីសិទ្ធិទទួលព័ត៌មាន។ លោកបន្តថា អាណត្តិក្រោយ គណបក្សនេះនឹងបន្តជំរុញការអនុវត្តយុទ្ធសាស្ត្ររួមទាំងលើសិទ្ធិទទួលព័ត៌មាន។ **ឯកឧត្តមខៀវ ណារី** បន្តទៀតថា ច្បាប់ស្តីពីសិទ្ធិទទួលព័ត៌មាន នៅតែជាអាទិភាពរបស់គណបក្សប្រជាជនកម្ពុជាដែលគាំទ្រជំរុញឱ្យមានការអនុវត្តច្បាប់នេះឱ្យបានឆាប់។ **ឯកឧត្តមបន្ត** ដែរថា ការប្តេជ្ញាចិត្តជាលាយលក្ខណ៍អក្សរគាំទ្រច្បាប់ស្តីពីសិទ្ធិទទួលព័ត៌មាន ដើម្បីជួយប្រជាពលរដ្ឋក្នុងការរស់នៅ និងធ្វើការ។ **លោក យ៉េង វីរៈ** ប្រធានគណបក្សប្រជាធិបតេយ្យមូលដ្ឋាន មានប្រសាសន៍ថា គណបក្សនេះនឹងជំរុញឱ្យពន្លឿនសេចក្តីព្រាងច្បាប់ស្តីពីសិទ្ធិទទួលព័ត៌មាន ឱ្យបានឆាប់តាមដែលអាចធ្វើទៅបាន។ លោកក៏គាំទ្រ និងជំរុញឱ្យដាក់ធាតុចូលរបស់ក្រុមអង្គការសង្គមស៊ីវិល នៅក្នុងច្បាប់ស្តីពីសិទ្ធិទទួលព័ត៌មានផងដែរ។ លោកបញ្ជាក់ថា គណបក្សរបស់លោក នឹងគាំទ្រលើសិទ្ធិទទួលព័ត៌មាន ប្រសិនមានអាសនៈក្នុងរដ្ឋសភានាពេល

